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Protokół

z  posiedzenia V Sesji  Rady Gminy

w  dniu   28 lutego 2011 roku

         Posiedzenie V Sesji Rady Gminy  otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz
Mądrecki. Przywitał przybyłych na sesję Radnych, Wójta Gminy Pana Krzysztofa Atrasa,
Sekretarza Gminy Panią Emilię Szczeblewską, V-ce Starostę Powiatu kamieńskiego Pana
Radosława Drozdowicza, Przedstawicieli firmy EPA wraz z inwestorem, Dyrektorów Szkół,
Kierowników Jednostek Organizacyjnych , Sołtysów Gminy Świerzno oraz mieszkańców
Gminy Świerzno.

Nastąpiło stwierdzenie quorum,  na  15 osobowy skład Rady w posiedzeniu  uczestniczy 14
radnych.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy – stawiam wniosek o wprowadzenie zmian do porządku obrad
dzisiejszej sesji ( zał. nr 2 do protokołu) poprzez dopisanie w punkcie 6. „Podjęcie uchwał
w sprawie:”  następujących podpunktów;

c. zmian do uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerzno na rok 2011,

d. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2011 – 2019.

e. wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości

Wójt Krzysztof Atras – proszę o zdjęcie z porządku obrad głosowania nad uchwałą
w sprawie określenia zasad użytkowania, najmu lub dzierżawy nieruchomości stanowiących
własność Gminy Świerzno na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony
z wyłączeniem lokali mieszkalnych.

W wyniku głosowania, zmiany do porządku posiedzenia V sesji Rady Gminy zostały
przyjęte przez radnych jednogłośnie.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek V Sesji Rady Gminy:

1. Sprawy regulaminowe:

a. otwarcie posiedzenia,

b. stwierdzenie quorum,

c. przyjęcie protokołu z posiedzenia IV Sesji Rady Gminy Świerzno.

2. Wystąpienie przedstawiciela inwestora w sprawie zaawansowania realizacji projektu
„Elektrowni wiatrowej w obrębie geodezyjnym  Rybice, Sulikowo, Gostyń, Dąbrowa”.

3. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamieniu Pomorskim o stanie
bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno.

4. Informacja Kierownika OPS o formach pomocy w 2010 roku.

5. Informacja  Wójta Gminy o działalności między sesjami.

6. Podjęcie uchwały w sprawie:

a.  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki
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b.  zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2011

c.  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2011 – 2019.

d. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

7. Wolne wnioski.

8. Zakończenie posiedzenia V Sesji Rady Gminy Świerzno.

Ad.1.c.

przyjęcie protokołu z posiedzenia IV Sesji Rady Gminy Świerzno.

Przewodniczący Rady Gminy – Protokół z poprzedniej sesji jest dostępny na stronie BIP
Urzędu Gminy, wiec wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z nim, czy są jakieś
uwagi do protokółu.

Radny P. Krakowski Ireneusz – Moim zdaniem w protokóle jest oczywisty błąd pisarski
dotyczący liczby radnych na sesji,  a liczby biorących  udział w głosowaniu.

Przewodniczący RG  - Nie ma błędu ponieważ jeden z radnych spóźnił się i nie było go
w chwili rozpoczęcia sesji, a później w czasie głosowania nad uchwałami już był obecny.
Czy są jeszcze jakieś uwagi co do protokołu z posiedzenia IV Sesji Rady Gminy. Nie widzę.
Wobec tego kto z Państwa jest za przyjęciem protokołu z IV  posiedzenia Rady Gminy bez
odczytania.

W wyniku głosowania protokół z posiedzenia IV sesji Rady Gminy został przyjęty 14
głosami za, na 14 radnych obecnych na sali.

Ad pkt 2.

Wystąpienie przedstawiciela inwestora w sprawie zaawansowania realizacji projektu
„Elektrowni wiatrowej w obrębie geodezyjnym  Rybice, Sulikowo, Gostyń, Dąbrowa”.

Głos zabrał przedstawiciel firmy EPA Pan Łukasz Suchecki – kierownik projektu,
przedstawił przybyłych specjalistów; P. Marka Grzegorzewskiego – urbanistę, Pana
Grzegorza Świerczyńskiego – specjalistę ds. turbin i analiz wiatrowych, Panią Agnieszkę
Zalewską – specjalistę ochrony środowiska, Panią Iwonę Hojnar-Kaczanowską –
koordynatora projektu oraz Pana Arnee Levorsen - reprezentującego Duńską firmę Dong
Energy – głównego inwestora budowy ferm wiatrowych Rybice i Stuchowo.

 Rozdano materiały informacyjne dotyczące budowy ferm wiatrowych na terenie gminy
Świerzno.

P. Arnee Levorsen - W ciągu 10 już lat realizujemy budowy farm wiatrowych, Wolin
Zagórze, Jagniątkowo, Karnice, Karcino. Są to farmy wytwarzające energię  o mocy ok. 110
mg. W 4 farmach zainwestowaliśmy ok. 1 miliarda złotych.  Dziękuję za zaproszenie i mam
nadzieję, że inwestycja budowy farm wiatrowych w Rybicach i Stuchowie dojdzie do skutku.
W tych gminach gdzie są farmy spotykamy się z życzliwością władz i mieszkańców. Mamy
świadomość, że opinie ludzi są takie, że chcemy zarobić. Przewidujemy udział lokalnej
społeczności w czasie budowy i eksploatacji. Jeżeli zrealizujemy inwestycję to będziemy
uczestniczyć w życiu mieszkańców przez 20-25 lat i chcemy jak najlepszej komunikacji
z ludnością.
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Następnie Kierownik projektu P. Suchecki przedstawił w formie prezentacji multimedialnej
oraz omówił zakres dotychczasowych robót. Powiedział, m.in. że turbina będzie
prawdopodobnie o mocy ok. 2 megawaty, a odległość od najbliższych zabudowań wynosi
niecałe 600 m. Cała farma będzie się znajdować na działce P. Seńko.

P. Jerzy Kluczka - Planowana budowa nie jest zgodna z punktem 9 raportu
o oddziaływaniu na środowisko. Jest planowana budowa na granicy obszaru NATURA
2000. Tam są korytarze przelotów ptaków. A do wójta mam pytania;

1. Nie mam odpowiedzi na pytanie z 25 maja ub. r.

2. Dokumenty przesłał pan do Dyrekcji Ochrony środowiska wbrew prawu.

3. Powiadomiłem prokuratora, że Pan Wójt nie wykonał nic odnośnie planu
zagospodarowania przestrzennego i raportu o oddziaływaniu na środowisko.

4. Wójt nie rozmawiał z mieszkańcami, a co najmniej 50% jest przeciw budowie.

Do EPA – Czy obiekt jest uciążliwy.

P. Suchecki – Nie jest uciążliwy.

P. Kluczka – kłamstwo!. Uważam, że wbrew prawu są wykonywane czynności związane
z budową .

EPA P. Grzegorz Świerczyński – Są szczegółowe raporty. Jeżeli chodzi o plan
zagospodarowania przestrzennego województwa zachodniopomorskiego to jest on
dokumentem strategicznym i kierunkowym, ale to gmina może decydować ostatecznie. Nie
ma tu korytarza powietrznego, a obszar NATURA 2000 jest obok.

P. Kluczka – Czy jest oddziaływanie na środowisko?

EPA P.   Agnieszka Zalewska   - Jeżeli byłoby powyżej 100 megawatów.

P. Kluczka – To po co robiono raport?

EPA P.   Agnieszka Zalewska   - Raport sporządzono bo takie są wymagania prawne.

P. Kluczka –Ten teren był pod agroturystykę, Kupiłem tam nieruchomość z myślą, że kiedyś
mój syn poprowadzi tam gospodarstwo agroturystyczne, a teraz nic z tego, nikt nie
przyjedzie, a i wartość działek spadła. Teren ten przekwalifikowano niezgodnie z prawem.

Wójt P. Krzysztof Atras – Nie będę polemizował z Panem Kluczką. Nie jest prawdą,
że w planach zagospodarowania przestrzennego tam miała być agroturystyka, nigdy takich
planów nie było. Tereny te były przeznaczone na cele rolne i takie przeznaczenie pozostało.
Odpowiadałem Już panu Kluczce i Panu Wysockiemu, że na pisma odpowiedziałem
wszystkim, i że dopóki nie wyjaśnimy wszystkich wątpliwości nie przedstawię radzie planu
do uchwalenia. Ja wierzę inwestorowi i chcę przekonać innych mieszkańców do tego,
że dokumenty podpisane są zgodne z tym co mówią przepisy.

P. Kluczka – Spotkanie z mieszkańcami powinno być przed wysłaniem raportu. A ten raport
to bzdura wyssana z palca robiona przez studentów ze Świnoujścia.

P. Wysocki – To jest lewy raport, bo nie jest podpisany.

Przedstawiciel EPA – Raport nie musi być z pieczątką.

P. Wysocki – Miało być w raporcie poprawione inaczej, a nie jest. W jakiej wysokości będzie
wiatrak?
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Przedstawiciel EPA – ok. 90 m plus skrzydła.

Radna Halina Wojciechowska – My jako radni z Gostynia zawsze będziemy
z mieszkańcami. Mam kilka pytań. Czy można będzie rozwijać turystykę w gminie?  Jaka
jest odległość do wiatraków od poszczególnych miejsc? Czy przedstawiciele firmy EPA
będą na zebraniu w Gostyniu.

Przedstawiciel EPA – P. Kaczanowska – Nie zmienia się dotychczasowy plan
zagospodarowania, budową wiatraków nie zakłócimy planów turystycznych. Odległość
od najbliższych zabudowań to prawie 600 m. Przepisy prawne nie ograniczają odległością.
W farmie Park Zagórze odległości są porównywalne do tych w Rybicach. Plan
zagospodarowania przestrzennego i raport informuje o maksymalnych parametrach, które
są dopuszczalne w tym miejscu, a tu nie będzie aż tak wysokich parametrów.

Radna Wojciechowska – Będziemy prosić o referendum w sprawie wiatraków, jeżeli
będziemy mieli wątpliwości.

P. Kluczka  – Te tereny są pod rolnictwo a nie wiatraki, a od Rybic musi być odległość 2 km.

Radna P. Jolanta Kreja – Czy firma EPA prowadzi badania i zbiera informacje
o oddziaływaniu na zdrowie ludzi?

EPA – P. Świerczyński -  Badań nie prowadzimy, ale największe natężenie pola
elektromagnetycznego mamy tuż za ogrodzeniem. Są badania natężenia hałasu
prowadzone przez sanepid.

Radna P. Kreja – Proszę na zebranie sołeckie przygotować inne badania o chorobach
związanych z wiatrakami.

EPA – Nie ma sygnałów o takich badaniach.

Radna P. Kreja – Ale czy jest możliwość dostarczenia tego na zebranie sołeckie.

EPA – Na zebranie sołeckie jest możliwość dostarczenia tych badań. Chociaż wg Światowej
Organizacji Zdrowia WHO nie występuje żadna choroba związana z działaniem elektrowni
wiatrowych.

Radna P. Kreja – Na jaką odległość oddziałowywuje pole elektromagnetyczne?

EPA – jest tylko w obrębie wieży. Wszystkie badania są w  materiałach jakie Państwo
otrzymaliście.

EPA- P. Grzegorzewski – Nie ma żadnych przepisów wymagających odległości
od budynków. Jedynie ustawa o hałasie determinuje zakres odległości. Są turbiny
ustawione 250 m od zabudowań i sanepid wydał pozytywną opinię. Hałas nie może
przekraczać 45 decybeli dla zabudowy. Przed przystąpieniem do planu inwestor mierzy
hałas , który nie może przekroczyć 40 decybeli. Ustawa o planowaniu przestrzennym nie
narzuca niczego, tylko społeczność lokalna ma być informowana o wszystkim.

My jako firma nie możemy sobie pozwolić na jakiekolwiek działania niezgodne z prawem
i tak w pierwszej kolejności inwestor wynajmuje grunty od właścicieli gruntów, wyznacza
lokalizacje wiatraków. Sprawdza w Gminie w studium zagospodarowania przestrzennego,
Jeżeli nie ma tego w studium, to Gmina zmienia studium. Jeżeli zmieniono studium,
to zmieniany jest plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego. Gmina ogłasza
w prasie i na tablicach ogłoszeń zawiadomienie o możliwości składania uwag do planu.
Następnie  powiadomione są Urząd Wojewódzki, ABW, Wojsko, Sanepid, Wojewódzki
Konserwator Zabytków, Spływa wszystko do Gminy i Projektant EPA analizuje uwagi
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i przystępuje do projektowania. Robiona jest prognoza oddziaływania na środowisko.
Jeszcze raz dajemy wszystko do tych samych wszystkich instytucji o uzgodnienia
lub akceptację projektu. I na tym kończy się etap projektowania. Później następuje
publiczne wyłożenie planu do wglądu dla wszystkich. Na ogół nikt z mieszkańców nie
przychodzi, chociaż tu byli mieszkańcy i zgłosili uwagi.

Radna P. Kreja – A gdzie w tym wszystkim są ludzie.

Wójt - Będą dyskusje na zebraniach marcowych.

Pani Wanda Goździk – 31 stycznia 2011 r. złożyłam pismo do Generalnej Dyrekcji Ochrony
Środowiska otrzymałam postanowienie, że postępowanie należy do Wójta Gminy Świerzno.
Chodziło mi o agroturystykę, prosiłam o reklamę, a pozbawiono mnie telefonu i zniszczono
drogę przez co pozbawiono mnie wszystkiego i wykluczono społecznie.

P. Kluczka    –    Czy gmina ma zabezpieczone pieniądze na odszkodowania za stratę
wartości ziemi. Radni z Gostynia będziecie płakać jak postawią tam fermę. Ja pójdę do
sądu i zażądam odszkodowania.

Wójt – Pan Kluczka chciał zarobić na wiatrakach. Ja szukam zarobku dla Gminy. Dzisiaj jak
nic nie zarobił, to zdaniem Pana Jurka wszystko co związane z wiatrakami jest złe.

Pan Kupczyński z Gryfic – Jestem zawsze w gronie osób przeciwnych budowie wiatraków.
Państwo z EPA mają tu interes.

Przewodniczący Rady – Czy pan jest ekspertem w sprawie wiatraków?

Ja nie jestem ekspertem, jestem zainteresowany wiatrakami, polecam wszystkim stronę
www.wiatrakistop. Nie byłoby w tym nic złego gdyby nie pole magnetyczne. W Gryficach tez
mieliśmy problemy

Przewodniczący Rady – czy chce Pan zadać pytanie do specjalistów, jeżeli nie to proszę
kończyć.

Pan Kupczyński – Nie można się trzymać tylko tego co mówi EPA. Trzeba znaleźć innego
eksperta, który powie prawdę o wiatrakach!

EPA P. Grzegorzewski – My nie ukrywamy, że robimy interes, tak jak każdy. Gmina ma
grunty
i dochody z podatku ok. miliona zł rocznie, Najbardziej ekologiczne są elektrownie wiatrowe,
lub z turbiny wodnej, energia z biomasy.

P. Babicz z Sulikowa – Ja jestem stara kobieta. Wójt miał przyjechać i sprawdzić moją
działkę, a przyjechali tylko postawili słupek, że nie mam dojazdu do posesji. A teraz to niech
przyjedzie wójt i pozbiera te butelki co się tam walają.

Ad. pkt. 3

Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamieniu Pomorskim o stanie
bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno.

Podinspektor Krzysztof Sito – Z-ca komendanta KPP– Witam wszystkich, Komendant
niestety nie mógł przybyć i oddelegował mnie, swojego zastępcę. Proszę o zadawanie
pytań w  temacie bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno, postaram się odpowiedzieć.

P. Wysocki – Wójta prosiłem wielokrotnie o  przystanek w Sulikowie, ale on ma wszystko
gdzieś, a tam jest niebezpiecznie. Zwróciłem się do Komendanta policji o przystanek i już
zrobiono dokumenty,  Dziękuję bardzo.

http://www.wiatrakistop/
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P. Jan Szymczyk – Panie Komendancie proszę powiedzieć ogólnie jak wygląda
bezpieczeństwo w Gminie Świerzno.

Podispektor Krzysztof Sito – Świerzno jest najbardziej bezpieczną gminą w Powiecie
kamieńskim. W 2010 r. było tylko 10 zdarzeń.

Wójt – Cieszy nas bardzo, że tak jest. Jestem zwolennikiem posterunku policji w Świerznie.
Jest lokal, są możliwości ale w świetle najbezpieczniejszej gminy chyba tracimy szansę na
utworzenie posterunku.

Podinspektor Krzysztof Sito – Mamy oszczędności i zmniejszamy etaty.

P. Elżbieta Kołek – Policjanci na posterunku nie chcą przyjmować zgłoszeń

Podinspektor Krzysztof Sito – Sesja to nie miejsce na omawianie takich spraw, zapraszam
Panią do siebie na komendę.

Ad. pkt 4.

Informacja Kierownika OPS o formach pomocy w 2010 roku.

Przewodniczący Rady – Pani Kierownik OPS z bardzo ważnych powodów osobistych nie
mogła być na dzisiejszej sesji, wszyscy radni na posiedzeniu komisji otrzymali na piśmie
informację kierownika OPS. (załącznik Nr 3 do protokołu) Jest ona dość szczegółowa,
wiadomo, że w takiej informacji mogą być tylko liczby bez żadnych danych osobowych.
Jeżeli ktoś z państwa ma jakieś pytania dotyczące tej informacji to Pani Szczeblewska –
Sekretarz Gminy Państwu odpowie. Nie ma to przechodzimy do punktu 5 porządku obrad.

Ad. pkt 5.

Informacja  Wójta Gminy z działalności między sesjami.

Informacja z działalności między sesjami przedstawił Wójt  Pan Krzysztof Atras- powiedział
między innymi o:

1. Trwających rozmowach dotyczących przejęcia działki i mieszkania w Gostyniu
od Gminy Dygowo

2.  Trwających rozmowach z Agencją Nieruchomości Rolnych dotyczących przejęcia
działek pod place zabaw w wioskach, w których jeszcze takich placów nie ma.

3. Potwierdzeniu przez Urząd Marszałkowski otrzymania 800 tyś. zł na remont pałacu
w Stuchowie.

4. Podpisaniu umowy z Urzędem Marszałkowskim na finansowanie budowy kanalizacji
w Trzebieradzu w wysokości 1.932.864 zł

5. Otrzymaniu od PGK w Kamieniu Pom. oferty na segregację śmieci, jednak jest ona
niezadowalająca i trwają  rozmowy z innymi przedsiębiorstwami, aby wybrać ofertę
najkorzystniejszą dla Gminy.

6. Trwających negocjacjach ze starostwem dotyczących nieodpłatnego przejęcia działki
przy szkole w Świerznie na której znajduje się zbiornik wodny.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi za przedstawienie informacji z pracy
między sesjami.
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Ad. pkt 6.

Podjęcie uchwał w sprawie:

a. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki

 Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.

Przewodniczący Rady – uchwała była analizowana na posiedzeniach Komisji Stałych Rady
Gminy. Uchwała na komisjach nie uzyskała akceptacji. Czy są jakieś uwagi bądź zapytania
co do przedstawionego projektu uchwały. Nie widzę. Wobec tego przystępujemy do
głosowania.

W wyniku głosowania  uchwała Rady Gminy Świerzno w sprawie wyrażenia zgody na
nieodpłatne nabycie działki nie została przyjęta 13 głosami przeciw, na 13 radnych
obecnych na sali.

b. zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2011

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.

Przewodniczący Rady – uchwała była analizowana na posiedzeniach Komisji Stałych Rady
Gminy, czy są jakieś uwagi bądź zapytania co do przedstawionego projektu uchwały.

Radna P. Wojciechowska – A co z kanalizacją w Trzebieradzu. Miała być robiona w tym
roku, dlaczego ma jej w budżecie na 2011 rok?

Wójt – Jest w budżecie 2011-2014. Ta inwestycja musi być ropisana na 2 lata, ponieważ
musiała by być zakończona w tym roku, a tak jak jest w planach na lata 2011-2014 to jest
korzystniej w przypadku gdybyśmy się nie wyrobili z pracami. Ale na pewno będzie to w tym
roku realizowane.

Przewodniczący Rady –  Czy są jeszcze jakieś pytania Nie widzę. Wobec tego
przystępujemy do głosowania.

W wyniku głosowania  uchwała Nr V/25/2011Rady Gminy Świerzno w sprawie zmian
budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2011 została przyjęta 13 głosami za, na
13 radnych obecnych na sali. (załącznik nr  4 do protokołu).

c. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2011 – 2019.

Przewodniczący Rady – uchwała była analizowana na posiedzeniach Komisji Stałych Rady
Gminy, czy są jakieś uwagi bądź zapytania co do przedstawionego projektu uchwały. Nie
widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania.

W wyniku głosowania  uchwałą Nr V/26/2011Rady Gminy Świerzno w sprawie zmiany
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2011 – 2019 została przyjęta 13
głosami za, na 13 radnych obecnych na Sali. (zał. nr 5  ).

d. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

Przewodniczący Rady – uchwała była analizowana na posiedzeniach Komisji Stałych Rady
Gminy, czy są jakieś uwagi bądź zapytania co do przedstawionego projektu uchwały. Nie
widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania.

W wyniku głosowania  uchwałą Nr V/27/2011Rady Gminy Świerzno w sprawie wyrażenia
zgody na nabycie nieruchomości została przyjęta 13 głosami za, na 13 radnych obecnych
na Sali. (zał. nr 6).
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Ad. pkt 8.  Wolne wnioski.

Przewodniczący  Rady  - Na chwilkę przed rozpoczęciem sesji otrzymałem wniosek
mieszkańców Jatek i Ugorów

Przewodniczący  Rady przeczytał  wniosek dotyczący wyremontowania drogi Jatki – Ugory.
Pod wnioskiem podpisało się 130 mieszkańców.

Wójt – Jest opracowana dokumentacja, ale nie ma pieniędzy i ze strony starostwa nie ma
woli budowy tej drogi. Jeżeli powiat zdecyduje się na budowę, to Gmina się dołoży. Jest w
fazie końcowej dokumentacja na drogę Redliny - Gostyniec

Przewodniczący  Rady - z OSP Kaleń jest następny wniosek – proszą o pomoc
w obchodach 60 lecia OSP Kaleń. Przekazuję prośbę do Wójta.

 Przewodniczący  Rady przeczytał wniosek Pana Jana  Cichorek  skierowany do Radnej
Jolanty Kreja – wniosek o realizację obietnic wyborczych dotyczących:

1. Skanalizowania  miejscowości Rybice oraz podłączenia do oczyszczalni ścieków w
Sulikowie

2. Naprawę drogi na odcinku Gostyń – Rybice, wycięcie krzewów rosnących na
poboczu drogi oraz dokonanie ścinek pobocza drogi

3. Dokonanie gruntownej naprawy drogi w samej miejscowości Rybice
4. Na odcinku drogi Rybice – Pobierowo wykonanie ścieżki rowerowej

Radna P. Kreja - To bzdury niczego takiego nie obiecywałam, mówiłam tylko, że widzę
konieczność  wykonania tych robót, ale nie obiecywałam, że to będzie zrobione.

Wójt - Budżet nie przewiduje wykonania tych prac w roku bieżącym.

Przewodniczący  Rady  - Mam tu jeszcze wnioski od Pana Jerzego Kluczki do Rady  i do
radnego  Krakowskiego

Przewodniczący  Rady odczytał  wniosek do rady dotyczący umieszczenia „witacza”
zgodnie z granicą Gminy Świerzno od miejscowości Dobrzyń, oraz wniosek do Radnego
Krakowskiego dotyczący:

1. Nadania nazw ulic w Świerznie
2. Zamontowania lub wybudowanie uskoków zwalniających na ulicy od posesji

p. Rygielskiego w kierunku stadionu.
3. Uchwalenia flagi Gminy Świerzno
4. Zakupienie agregatu do hydroforni w Świerznie
5. Likwidację eternitu z dachu przystanku PKS w Świerznie
6. Dokonanie remontu przystanku lub wybudowanie nowego
7. Odnowienie słupów ogłoszeniowych betonowych
8. Wybudowanie chodnika po prawej stronie drogi od posesji p. Rygielskiego

w kierunku stadionu
9. Zagospodarowanie ronda w Świerznie poprzez postawienie głazu narzutowego
10. remontu hali sportowej w Świerznie poprzez  wybudowanie sceny od strony

północnej, aby powstała hala widowiskowo-sportowa
11. Przeprowadzenie remontu budynku Gminy Świerzno,

Radny P. Cirko – W Gostyniu przy drodze jest słup z gniazdem bociana. Ludzie idąc aby
uniknąć „niespodzianki” wychodzą na szosę , może dojść do tragedii. Czy nie można tego
gniazda przenieść w inne miejsce parę metrów dalej?
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Radna P.Kreja – Proszę, by Wójt miał w pamięci przejęcie od Starosty pomieszczeń na
ośrodek zdrowia w Gostyniu.

Wójt – Będziemy rozmawiać.

Radny P. Krakowski – pozostałości wyborcze są na słupach elektrycznych.

Wójt - Komitety wyborcze muszą sprzątnąć. Wyegzekwuję te czynności.

Radny P. Piekarz –  Mam kilka pytań.  Co z działką pod plac zabaw w Dąbrowie?  Druga
sprawa to Droga Gostyniec – Redliny – Dąbrowa – Gostyń. Było 5 mln zaplanowane, a jest
przewidziane w budżecie 800 tys. Jeżeli ma być droga byle jaka to lepiej odłóżmy tą drogę
na później. Lepiej zrobić raz, a dobrze, a nie byle jak. Na planie droga jest za wąska, 4m to
stanowczo za mało. Prosimy o drogę taką jak w Trzebieradzu,

Wójt – Odcinek z Gostyńca do Redlin jest tylko pierwszym etapem budowy tej drogi.
W przyszłym tygodniu będzie gotowy  kosztorys.  Będzie to droga nośności do 10 ton. Nie
ma szans na budowę szerszej drogi, ze względu na to, że nas na to nie stać.

Radny P. Piekarz – Co to będzie za nawierzchnia? Ta nawierzchnia co jest planowana jest
niewiadomej wytrzymałości.

Wójt – Tego typu droga dojazdowa do pól jest przedmiotem opiniowania. Jeżeli są
zastrzeżenia co do wytrzymałości tej drogi to będziemy dyskutować na zebraniu
z mieszkańcami. W sprawie działki 39/1 nie znam szczegółów, ale trwają rozmowy z ANR.

P. Kluczka – Wstąpiłem do Stuchowa i uważam, że p. Sołtysa należy wynagrodzić za pracę.
Stuchowo kwitnie, jak tak dalej będzie to stolicę gminy trzeba będzie przenieść do
Stuchowa.

Przewodniczący  Rady  - My Sołtysa ze Stuchowa cały czas chwalimy.

P. Babicz – Zabierz Wójcie 11 butelek i słupek z mojej działki.

Sołtys P. Chojnacki – Wodomierze poboru wody. Dlaczego mam płacić za prywatny
wodomierz? Zakład Komunalny nalicza na fakturach opłatę za wodomierz , który jest moją
własnością.

Wójt  - Panie sołtysie to proszę przejść do Pana kierownika Zakładu Komunalnego i to
wyjaśnić.

Radny P. Wiśniewski – Jest jedna rodzina, jedyna w gminie która nie ma wody bieżącej.

Wójt – Nie dociągniemy tam wodociągu za duże koszty.

Radny P. Wiśniewski  - Ja wiem. Proszę tylko o wykonanie kosztorysu jakie to są koszty.

Radny P. Michel – Jak firma odpowiadająca za oświetlenie w Gminie realizuje swoje
zadania? Teraz jest coraz widniej, a oświetlenie wcześnie jest włączane i za późno gaśnie.
Od dłuższego już czasu proszę o zamontowanie 2 lamp w Stuchowie.

Wójt – Jest kolejność zakładania. Nie zrobię wszystkiego naraz.

P. Kluczka – przekazać cmentarz dla Zakładu Komunalnego w Świerznie aby zrobili tam
porządek, ścieżeczki, ponasadzać krzaczków, a tak jest bardzo zaniedbany i jest bałagan.

Sołtys P. Lewandowski – Czy będą grodzone place zabaw?
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Wójt – Jest złożony wniosek o dofinansowanie.

Sołtys P. Lewandowski – Kiedy ruszają prace interwencyjne?

Wójt – Dziś jeszcze nie wiadomo

Sołtys P. Lewandowski – Przydaliby się już ludzie do porządków.

Radny P. Wiśniewski – W Chominie jest kilku co odrabiają karę za wykroczenia. Więc mogą
podjechać do Jatek.

Wysocki – W Sulikowie są agencyjne wiaty pokryte azbestem. Kiedy to zostanie usunięte?

Przewodniczący Rady – Właściciele mają czas do 2030r.

Przewodniczący Rady Gminy – Są jeszcze jakieś wolne wnioski. Nie wiedzę. Wobec
powyższego porządek obrad IV Sesji Rady Gminy Świerzno uważam za wyczerpany
i zamykam posiedzenie. Dziękuję wszystkim.

Protokołowała:

Myślicka E.


